
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  extraordinari 
Data:   15 de desembre de 2006 
Horari:  13.15 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Maria Francesca Servera Pascual, batlessa 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Rafel Gili Sastre,    regidor 
Miquel Sebastià Moll Ferragut, regidor 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Julen Adrián Gorostiza,  regidor 
Margalida Tous Ferrer,  regidora 
Elvira Piris Quetglas,   regidora 
Josep Danús Rosselló,   regidor 
Concepció Morell Moragues,  regidora 
Bartolomé Palmer Sabater,  regidor 
José Navarro Fuster,   regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, del plec de condicions particulars i prescripcions  tècniques del concurs per 
concedir la gestió dels serveis municipals de subministrament d’aigua potable i de manteniment de les 
instal·lacions i xarxes municipals d’aigua potable dels nuclis d’Artà, Colònia de Sant Pere, urbanització 
Montferrutx i urbanització s’Estanyol. 
2. Aprovació, si s’escau, de la modificació del conveni entre l’Ajuntament d’Artà i Mateu Llodrà 
Sansaloni, Rosa Llodrà Sansaloni, Tomás Orell Serra i Maria Danús Rayó, referent al sector 2 de les 
Normes subsidiàries. 
3. Facultar, si s’escau, la batlessa perquè signi l’escriptura pública de la declaració d’obra nova de 
l’edifici del Teatre municipal d’Artà. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, del plec de condicions particulars i prescripcions  tècniques del concurs 

per concedir la gestió dels serveis municipals de subministrament d’aigua potable i de 
manteniment de les instal·lacions i xarxes municipals d’aigua potable dels nuclis d’Artà, 
Colònia de Sant Pere, urbanització Montferrutx i urbanització s’Estanyol 

 
El regidor d’Hisenda, Sr. Moll, diu que, ateses les circumstàncies que afecten la gestió del servei 
d’aigua, es proposa donar en concessió la gestió esmentada per a un termini de 25 anys. La finalitat 
d’això és que no s’incrementi el deute del poble. Explica que hi ha una mala gestió d’aquest servei per 
part de l’Ajuntament, ja que hi ha uns 200.000.000 � de pèrdues anuals. 



�
El regidor d’Hisenda, Sr. Moll, explica als reunits els estudis elaborats per dur a terme la concessió del 
servei d’aigua potable i explica que l’Equip de Govern proposa aprovar el plec de condicions per 
concedir la gestió dels serveis municipals de subministrament d’aigua potable i de manteniment de les 
instal·lacions i xarxes municipals d’aigua potable dels nuclis d’Artà, Colònia de Sant Pere, urbanització 
Montferrutx i urbanització s’Estanyol. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que en la Comissió Informativa varen proposar que aquest punt es 
deixàs damunt la taula, ja que, en cas contrari, el seu grup, hi votaria en contra. Diu que tots són 
conscients que s’han de fer les obres de renovació de l’abastament d’aigua. I diu que, encara, no han vist 
aquest projecte de renovació de l’abastament de l’aigua, tot i que, el regidor d’Hisenda va dir que els el 
mostraria. Opina que aquest tema s’ha fet molt aviat, que no s’han estudiat altres propostes, com fer una 
empresa pública o semipública. Saben, diu la portaveu esmentada, que aquest projecte, inclòs en el 
POS, serà menys ambiciós que l’antic, ja que no es preveu la canalització de gas, que és molt important 
per al poble. Opina que s’hauria de revisar el plec de condicions i que hi hauria d’haver un informe del 
jurista. Reitera que les fuites d’aigua són molt greus i que s’han de solucionar, però no d’aquesta 
manera. El fet de no imposar contribucions especials suposa un greuge comparatiu amb relació a altres 
veïns que sí han pagat contribucions especials per la realització d’obres. Opina que, si es fan les obres 
de renovació de l’abastament, dur la gestió de les fuites d’aigua serà molt senzill. 
 
El portaveu del PP, Sr. Palmer, diu que reitera moltes de les coses que ha dit la portaveu d’UIA. Exposa 
que no els han informat, degudament, sobre aquest projecte de les obres de renovació de l’abastament. 
Opina que, en la concessió, s’hauria de parlar de la totalitat del projecte i no només de la primera i de la 
segona fase. Si el que pretén l’Equip de Govern, diu el portaveu esmentat, és no imposar contribucions 
especials per a la primera i la segona fase, demana que ocorrerà amb la resta de les fases. Opina que es 
produirà un greuge comparatiu. Afegeix que, en una setmana, han de prendre aquesta decisió, cosa que 
no han fet tres equips de govern, i considera que és una decisió molt precipitada. Diu que estan 
convençuts que aquesta obra s’ha de fer, però no d’aquesta manera. Encara no saben quan costa la 
totalitat de les fases del projecte de la renovació de l’abastament. També demana a l’Equip de Govern 
que estudiï altres fórmules per gestionar el servei d’aigua, com ara l’empresa pública o semipública. 
I, finalment, diu que, com que l’Equip de Govern no ha considerat la seva petició de deixar aquest punt 
damunt la taula, el seu grup votarà en contra. 
 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, diu que votarà en contra. Considera que la proposta va contra la 
intel·ligència de l’oposició. Diu que en la intervenció del regidor d’Hisenda es confon la realització de 
les obres de renovació de l’abastament amb la gestió del servei. Opina que és una presa de pèl, que el 
passat dia 31-08-2006 es convocàs un ple extraordinari i que fins a dia d’avui no s’hagin començat les 
obres. Diu que hi ha una manca de transparència evident: una de les qüestions més importants d’aquesta 
legislatura la pretenen resoldre en una setmana sense cap altra alternativa. Tot això, diu el portaveu 
esmentat, d’esquena a la ciutadania, perquè no els interessa. És veritat que ell va dir que, després 
d’aquest tema, vendria una  forta pujada de preus. Diu que retira aquesta afirmació, perquè no fa falta. 
Li diu, al regidor d’Hisenda, que, si ell no creu en la gestió pública, se n’ha d’anar de l’Administració 
pública. Diu que, lligat a aquest projecte de la renovació de l’abastament de l’aigua, es va redactar un 
projecte relatiu a la moderació del trànsit, que també queda fora. Diu que en el projecte de renovació de 
l’abastament no figuren les aigües grises. Considera que tot això és una presa de pèl per a l’oposició i 
per al conjunt de la ciutadania. 
 
El regidor d’Hisenda, Sr. Moll, diu que no creu en la gestió pública de certs serveis. No vincula la 
concessió del servei de l’aigua a les obres de la renovació de l’abastament d’aigua. Diu que ara es farà 
mig poble. Opina que la gestió s’ha de dur bé per part de l’Ajuntament. Afegeix que el Ple és 
suficientment sobirà perquè el concessionari no incrementi indegudament el seu benefici. En relació a 



les fases, exposa que han pensat que és de bojos pressupostar totes les fases del projecte i  incloure-les 
en la gestió del servei. Diu que no volen assumir el 100% del projecte de renovació de l’abastament de 
l’aigua sobre de la gent d’Artà. En relació a la creació de l’empresa pública, diu que aquesta s’ha 
d’ajustar a l’estabilitat pressupostària. Si l’Ajuntament no pot assumir més endeutament, tampoc no ho 
pot fer l’empresa pública. La majoria de les empreses públiques es constitueixen per construir obres i no 
per gestionar serveis. Finalment, diu que l’Equip de Govern està a favor de donar en concessió el servei 
de subministrament d’aigua potable i de manteniment de les instal·lacions i xarxes municipals d’aigua 
potable, entre d’altres coses, perquè no vol perdre quasi 300.000 euros cada any. 
 
Els reunits passen a votar aquest punt, el qual, per 6 vots a favor (PSOE i UM) i 7 vots en contra (UIA, 
PP i EU/EV), no s’aprova per manca de quòrum en la votació.  
 
3. Aprovació, si s’escau, de la modificació del conveni entre l’Ajuntament d’Artà i Mateu Llodrà 

Sansaloni, Rosa Llodrà Sansaloni, Tomás Orell Serra i Maria Danús Rayó, referent al sector 
2 de les Normes subsidiàries 

 
La batlessa explica que aquest punt es du a aprovació perquè la vigència del conveni finalitza el proper 
dia 23 de desembre de 2006. També, explica que el Ple de l’Ajuntament, a la sessió de dia 30 de 
novembre de 2005, signà un conveni urbanístic amb les persones esmentades. Diu, en relació a aquests 
terrenys, que, en data de 10 de juliol de 2006, es va atorgar l’escriptura pública d’agrupació, segregació i 
cessió dels terrenys que són objecte del conveni. Per una altra part, l’Ajuntament d’Artà considera que 
una part d’aquests terrenys són idonis per ubicar el nou quarter de la Guàrdia Civil, que substituiria a 
l’actual, amb una superfície aproximada de 4.734,42 m2. 
 
Per tot això, explica la batlessa, es proposa als membres del consistori aprovar aquesta modificació de 
conveni, que substitueix l’anterior de dia 30 de novembre de 2005, amb l’excepció del seu Pacte III, que 
es manté vigent i s’incorpora a aquest conveni. 
 
Seguidament, explica el contingut de les clàusules d’aquesta modificació de conveni. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que, des del primer moment, és un conveni maleït, no per part dels 
particulars que signen aquest conveni, sinó per l’actuació que s’ha duit a terme en relació a l’aprovació 
de la revisió de les NS. Els varen dir que aquest conveni el va redactar l’equip redactor de les NS, i que 
els hagués agradat més que, en lloc de fer-ho, haguessin redactat les NS. Diu que s’abstindran en la 
votació, ja que el seu vot no es decisiu. 
 
El portaveu del PP, Sr. Palmer, diu que el seu grup votarà a favor d’aquesta modificació, a pesar que és 
la quarta vegada que se’ls presenta per a la seva aprovació. Diu que no només estan aturades les NS, 
sinó que també està aturat el conveni amb l’Associació de Persones Majors de la Colònia de Sant Pere. 
 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, diu que, a ell, li sembla bé la construcció de l’edifici destinat a quarter 
de la Guàrdia Civil. Diu que el fet de votar a favor de la modificació d’aquest conveni suposa acceptar 
que els nous urbanitzables tenguin els paràmetres que s’hi proposen. I que no es preveu un percentatge 
per construir habitatges socials. Per tot això, diu que hi votarà en contra. Reitera que no li pareix 
malament la construcció de l’edifici de la Guàrdia Civil, però que no està a favor de fermar les NS. 
Aquest conveni, segons el portaveu d’EU/EV, condicionarà tots els paràmetres de tots els urbanitzables 
que s’aprovaran. 
 
La batlessa diu que s’ha acusat l’Equip de Govern de poca traça en la tramitació de les NS i que, quan 
UIA tenia la vara, ni tan sols varen aprovar un avanç de planejament. Quan UIA estava en l’Equip de 
Govern, diu la batlessa, varen aprovar una modificació de les NS, es varen suspendre llicències i, per 



això, i per no haver transcorregut més de 5 anys, ara l’Equip de Govern no pot suspendre llicències. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu a la batlessa que, en aquella època, el regidor del PSOE, Sr. Silva, 
formava part de l’Equip de Govern. 
 
Els reunits acorden, per 9 vots a favor (PSOE, UM i PP), 1 vot en contra (EU/EV) i 3 abstencions (UIA): 
 
1. Aprovar la modificació del conveni entre l’Ajuntament d’Artà i Mateu Llodrà Sansaloni, Rosa Llodrà 
Sansaloni, Tomás Orell Serra i Maria Danús Rayó, referent al sector 2 de les Normes subsidiàries. 
 
2. Trametre aquest acord al Sr. Mateu Llodrà Sansaloni, la Sra. Rosa Llodrà Sansaloni, el Sr. Tomás 
Orell Serra i la Sra. Maria Danús Rayó. 
 
3. Facultar, si s’escau, la batlessa perquè signi l’escriptura pública de la declaració d’obra nova 
de l’edifici del Teatre municipal d’Artà 
 
La batlessa informa als reunits que s’ha tramitat, davant la notaria d’Artà, la redacció de l’escriptura 
d’obra nova de l’edifici del Teatre Municipal. Explica que, per poder signar l’escriptura d’obra nova 
corresponent i poder inscriure-la en el Registre de la Propietat, s’ha de facultar la batlessa perquè signi 
l’escriptura pública esmentada. 
 
Tots els reunits manifesten la seva conformitat. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Facultar la batlessa perquè signi l’escriptura pública de declaració d’obra nova de l’edifici del Teatre 
Municipal, segons el projecte aprovat pel Ple de l’Ajuntament a la sessió de dia 14 de juliol de 1995 i 
valorat en 2.784.850,16 �. 
 
2. Trametre aquest acord a la notaria d’Artà. 
 

 
Acords 
 
2. Acordar, per 9 vots a favor (PSOE, UM i PP), 1 vot en contra (EU/EV) i 3 abstencions (UIA): 
2.1. Aprovar la modificació del conveni entre l’Ajuntament d’Artà i Mateu Llodrà Sansaloni, Rosa 
Llodrà Sansaloni, Tomás Orell Serra i Maria Danús Rayó, referent al sector 2 de les Normes 
subsidiàries. 
2.2. Trametre aquest acord al Sr. Mateu Llodrà Sansaloni, la Sra. Rosa Llodrà Sansaloni, el Sr. Tomás 
Orell Serra i la Sra. Maria Danús Rayó. 
 
3. Acordar, per unanimitat: 
3.1. Facultar la batlessa perquè signi l’escriptura pública de declaració d’obra nova de l’edifici del 
Teatre Municipal, segons el projecte aprovat pel Ple de l’Ajuntament a la sessió de dia 14 de juliol de 
1995 i valorat en 2.784.850,16 �. 
3.2. Trametre aquest acord a la notaria d’Artà. 
 
 
La secretària       Vist i plau 

La batlessa 
 


